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Datum 

2024-10-02 
 

  

 

Kommunfullmäktige 

kallas härmed till sammanträde onsdagen den 9 oktober 2024 kl. 19:00 i 

Anebro bygdegård för att behandla följande ärenden vars handlingar även 

finns att hämta på kommunens hemsida www.dalsed.se/anslagstavla. 

Kl. 18.00 – 19.00     

Kaffeservering för såväl politiker som allmänhet samtidigt som det kommer 

att pågå en debatt kring jakt, fiske och rovdjurspolitik.  

 

   Ärende Föredragande/Besök 

1.  Stationära reservkraftverk för VA anläggningarna  

Dnr 2024-000268 342 

 

2.  Fyllnadsval av förtroendevald (M) som ersättare i 

FOKUS-nämnden 

Dnr 2024-000217 102 

 

3.  Obesvarade motioner och medborgarförslag - 2024 

Dnr 2024-000003 000 

 

4.  Motion - angående offentliganställdas utökade 

anmälningsplikt gentemot papperslösa 

Dnr 2023-000367 100 

 

5.  Motion om skolmat  

Dnr 2024-000133 622 

 

6.  Medborgarförslag - Att kommunen inrättar en 

rastgård för hundar 

Dnr 2024-000119 480 

 

7.  Medborgarförslag - Skapa en inhägnad hundrastgård 

rimligt nära centrum 

Dnr 2024-000050 480 

 

8.  Medborgarförslag - Att inreda lokal vid Bowlingen 

till en hall med stor yta för sport/friskvårdsaktiviteter  

Dnr 2024-000006 292 

 

http://www.dalsed.se/anslagstavla
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   Ärende Föredragande/Besök 

9.  Medborgarförslag - Anlägga en ny lekpark i ett 

skogsområde mellan Södra Moränvägen och 

Djupadalsvägen 

Dnr 2024-000295 330 

 

10.  Meddelande Kommunfullmäktige 2024 

Dnr 2024-000020 101 

 

11.  Information från kommunledningen och nämnder 

2024 

Dnr 2024-000021 101 

 

12.  Övriga frågor till Kommunfullmäktige 2024 

Dnr 2024-000022 101 

 

13.  Allmänhetens frågestund vid Kommunfullmäktige 

2024 

Dnr 2024-000023 101 

 

 

Christina Virevik 

Ordförande 

 

Jessica Olsson 

Kanslienheten 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 162 Dnr 2024-000268.342 

Stationära reservkraftverk för VA anläggningarna  

Sammanfattning av ärendet 

VA-avdelningen ansvarar för dricksvattenproduktion och vattenförsörjning 

till samhället. Under de senaste åren har en del strömavbrott påverkat 

dricksvattenproduktion och vattenleveranser. Bland annat har området 

Toppen, där en del av kommunala verksamheter befinner sig, blivit direkt 

drabbade i samband med att VA anläggningarna blivit påverkade på grund 

av strömavbrott. 

Området Toppen försörjs med dricksvatten via en tryckstegringsstation.    

Vattentornet och högreservoaren förser samhället med dricksvatten till 

övriga delar av samhället. Vid långvarigt strömavbrott har VA reservoarer 

begränsad lagringskapacitet i cirka 48 timmar. Det betyder att viktiga 

samhällsverksamheter såsom äldreomsorg, stora köket och skolor kan bli 

utan vatten. 

För att säkerställa dricksvattenförsörjning för hela samhället vid 

strömavbrott föreslår VA avdelningen att vattenverket och tryckstegringen 

försörjs med stationära reservkraftverk. 

Finansiering av projektet föreslås täckas via befintliga investeringsmedel för 

VA för året 2024. Kostnadsförslag för projektet uppskattas till cirka             

750 000 kr. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse VA-chef daterad 2024-08-13. 

 

 

 

Beslutsförslag              

- Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslaget om anskaffande 

av stationära reservkraftverk samt dess finansiering. 

 

 

 

Expedieras till 

KF 



TJÄNSTESKRIVELSE
Datum: 2024-08-13
D.nr:

Stationära reservkraftverk för VA anläggningarna

Bakgrund
Klimatet har ständigt förändrats under de senaste åren. Den mest påtalade inverkan på VA
anläggningarna i Dals-Eds kommun under de senaste åren har varit strömavbrott i
samband med kraftiga regnskurar, skyfall och åskväder.

VA-avdelningen ansvarar för dricksvattenproduktion och vattenförsörjning till samhället.
Under de senaste åren har en del strömavbrott påverkat dricksvattenproduktion och
vattenleveranser. Bland annat har området Toppen, där en del av kommunala
verksamheter befinner sig, blivit direkt drabbade i samband med att VA anläggningarna
blivit nedslagna på grund av strömavbrott.

Området Toppen försörjs med dricksvatten via en tryckstegringsstation.
Vattentornet och högreservoaren förser samhället med dricksvatten till övriga delar av
samhället.
Vid långvarigt strömavbrott har VA reservoarer begränsad lagringskapacitet i ca 48
timmar. Detta betyder att viktiga samhällsverksamheter såsom äldreomsorg, stora köket
och skolor kan bli utan vatten.

Sammanfattning och konsekvensbeskrivning
För att säkerställa dricksvattenförsörjning för hela samhället vid strömavbrott föreslår VA
avdelningen att vattenverket och tryckstegringen försörjs med stationära reservkraftverk.

Finansiering
Finansieringen av projektet föreslås täckas via befintliga investeringsmedel för VA för
året 2024. Kostnadsförslag för projektet uppskattas till ca 750 000 kr

Beslutsförslag
VA avdelningen föreslår att förslaget för anskaffande av stationära reservkraftverk och
sin finansiering bifalls

Postadress
Box 31
S-668 21 Ed

Besöksadress
Storgatan 27

Telefon
+46 (0)534-19000
Telefax
+46 (0)534-10550

Bankgiro
534-4072
Org.nr
212000-1413

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se

https://www.dalsed.se
mailto:kommun@dalsed.se


TJÄNSTESKRIVELSE
Datum: 2024-08-13
D.nr:

I tjänsten

Carlos García
VA-Chef

Expedieras till
( Controller Samhällsbyggnad),Jonas Magnusson

(Samhällsbyggnadschef),Magnus Åkesson
( VA-Chef)Carlos Garcia

Postadress
Box 31
S-668 21 Ed

Besöksadress
Storgatan 27

Telefon
+46 (0)534-19000
Telefax
+46 (0)534-10550

Bankgiro
534-4072
Org.nr
212000-1413

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se
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§ 75 Dnr 2024-000217.102 

Fyllnadsval av förtroendevald (M) som ersättare i                 

FOKUS-nämnden 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-08-14 § 66 att någon ersättare i             

FOKUS-nämnden för Moderaterna (M) inte kan utses, ärendet återkommer 

vid nästa kommunfullmäktige 11 september 2024.    

 

Moderaterna (M) har inte utsett någon ersättare till FOKUS-nämnden och 

begär därför uppskov till nästa kommunfullmäktige.  

 

Beslutsunderlag 

Avsägelse. 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

- Kommunfullmäktige beslutar att bevilja Moderaterna (M) uppskov till  

nästa sammanträde den 9 oktober 2024 med att utse ersättare till 

FOKUS-nämnden. 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till 

FOKUS-nämnden                                                                                        

Gruppledare för Moderaterna                   

KF 9 oktober 2024  
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§ 163 Dnr 2024-000003.000 

Obesvarade motioner och medborgarförslag - 2024 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt Arbetsordning för Kommunfullmäktige i Dals-Eds kommun ska 

redovisning av obesvarade motioner och medborgarförslag göras på 

fullmäktiges ordinarie sammanträden i april och oktober.                                                                          

Enligt kommunallagen 5 kap. 35 § bör motioner/medborgarförslag beredas 

så att de kan föreläggas fullmäktige för beslut inom ett år från det att 

motionen och medborgarförslaget väcktes. Om beredningen inte avslutas 

inom denna tid ska detta och vad som framkommit vid beredningen anmälas 

till fullmäktige inom samma tid. Fullmäktige har då att ta ställning till om 

motionen/medborgarförslaget ska avskrivas från vidare handläggning eller 

om handläggningen ska fortsätta.  

 

Inkom         Rubrik 

231212       Motion – angående offentliganställdas utökade    

                   anmälningsplikt gentemot papperslösa. 

240405       Motion – om skolmat.                                                                                                                            

                                                                                                                                    

240520       Motion - om förbättrade öppettider och införande av  

                   klippkortssystem eller digitallösning på Onsöns  

                   Återvinningscentral.                                      

240624       Motion – om anställningsrutiner vid Dals-Eds kommun. 

240103       Medborgarförslag – om att inreda lokal vid Bowlingen till en   

                   hall med stor yta för sport/friskvårdsaktiviteter. 

240212       Medborgarförslag – om att skapa en inhägnad  

                   hundrastgård rimligt nära centrum. 

240325       Medborgarförslag – att kommunen inrättar en rastgård för   

                   hundar. 

240618       Medborgarförslag - om att ta bort återvinningsstationen vid  

                   Gröne Backe camping och röja ner sly och träd ned mot  

                   badplatsen och dess omgivning, för att se sjöar och en bit av  

                   centrum. 

240828        Medborgarförslag - om förbättringar vid badplatsen    

                    Sågtjärn.  

 

forts. § 163 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nämndsekreterare daterad 2024-08-29. 

 

 

 

Beslutsförslag 

    -  Kommunfullmäktige tar del av redovisningen enligt ovan och beslutar    

       att handläggningen ska fortsätta av samtliga redovisade motioner och      

       medborgarförslag.           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till 

KF 



 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000003.000 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kanslienheten 

Anett Isaksson 

          Kommunfullmäktige 

 

 

Redovisning obesvarade motioner och medborgarförslag 2024 
Sammanfattning av ärendet 

Enligt Arbetsordning för Kommunfullmäktige i Dals-Eds kommun ska redovisning 

av obesvarade motioner och medborgarförslag göras på fullmäktiges ordinarie 

sammanträden i april och oktober.                                                                          

Enligt kommunallagen 5 kap. 35 § bör motioner/medborgarförslag beredas så att de 

kan föreläggas fullmäktige för beslut inom ett år från det att motionen och 

medborgarförslaget väcktes. Om beredningen inte avslutas inom denna tid ska detta 

och vad som framkommit vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma 

tid. Fullmäktige har då att ta ställning till om motionen/medborgarförslaget ska 

avskrivas från vidare handläggning eller om handläggningen ska fortsätta.  

 

   

Inkom             Rubrik       

231212 Motion – angående offentliganställdas utökade    

                        anmälningsplikt gentemot papperslösa                                      

Ärendets gång                                                                                                                       

Motion har inkommit 2023-12-12 från Vänsterpartier (V) angående offentliganställdas 

utökade anmälningsplikt gentemot papperslösa.                                                              

                                                                                                                             

Kommunfullmäktige beslutar 2024-02-14 § 6 att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet vid 

sammanträde 2024-03-13 och beslutar att remittera motionen till 

kommunledningsförvaltningen för beredning. Tjänsteskrivelse har inkommit från tf. 

kommundirektör med förslag till remissvar som har behandlats på kommunstyrelsens 

arbetsutskott 2024-08-14 och därefter i kommunstyrelsen 2024-08-28. Ärendet ska 

därefter till kommunfullmäktige 2024-09-11. 

 

Inkom             Rubrik       

240405 Motion – om skolmat 

Ärendets gång 

Motion har inkommit 2024-04-05 från Centerpartiet (C) om skolmaten och att det införs 

makaroner och köttbullar som ett alternativ i skolmatsalen dagligen.  

                                                                                                                              

Kommunfullmäktige beslutar 2024-04-10 § 25 att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet vid 

sammanträde 2024-05-15 och beslutar att remittera motionen till kost- och lokalvårdschef 

för beredning. Tjänsteskrivelse har inkommit från enhetschef för kost & lokalvård med 

förslag till remissvar som ska behandlas på kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-09-11. 

 

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se


 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000003.000 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kanslienheten 

Anett Isaksson 

 

Inkom             Rubrik                                                                                                   

240520 Motion - om förbättrade öppettider och införande av  

                        klippkortssystem eller digitallösning på Onsöns Återvinningscentral. 

Ärendets gång 

Motion har inkommit 2024-05-20 från Socialdemokraterna (S) om förbättrade öppettider 

och införande av klippkortssystem eller digitallösning på Onsöns Återvinningscentral.  

Kommunfullmäktige beslutar 2024-06-12 § 57 att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska behandla ärendet 

2024-09-11. 

 

Inkom  Rubrik          

240624 Motion – om anställningsrutiner vid Dals-Eds kommun  

Ärendets gång 

Motion har inkommit 2024-06-24 från Sverigedemokraterna (SD) om anställningsrutiner 

vid Dals-Eds kommun.                                                                                              

                                                                                                                                

Kommunfullmäktige beslutar 2024-08-14 § 68 att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska behandla ärendet 

2024-09-11.  

 

Inkom  Rubrik                    

240103 Medborgarförslag – om att inreda lokal vid Bowlingen till en   

                        hall med stor yta för sport/friskvårdsaktiviteter. 

                                                                                                                                               

Ärendets gång 

Medborgarförslag har inkommit 2024-01-03 om att inreda lokal vid Bowlingen till en 

hall med stor yta för sport/friskvårdsaktiviteter.         

                                                                                                                                 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-02-14 § 7 att remittera medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet vid 

sammanträde 2024-03-13 och beslutar att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för att bereda ärendet. Tjänsteskrivelse har inkommit från 

samhällsbyggnadschef med förslag till remissvar som ska behandlas på 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-09-11. 

 

 

 

 

 

https://www.dalsed.se/
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TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000003.000 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kanslienheten 

Anett Isaksson 

 

Inkom  Rubrik 

240212            Medborgarförslag – om att skapa en inhägnad hundrastgård    

                        rimligt nära centrum 

            

Ärendets gång  

Medborgarförslag har inkommit 2024-02-12 om att skapa en inhägnad hundrastgård 

rimligt nära centrum.                                                                                                      

                                                                                                                              

Kommunfullmäktige beslutar 2024-03-13 § 14 att remittera medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet vid 

sammanträde 2024-04-10 och beslutar att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning. Tjänsteskrivelse har inkommit från 

samhällsbyggnadschef med förslag till remissvar som ska behandlas på 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-09-11. 

           

Inkom  Rubrik 

240325 Medborgarförslag – att kommunen inrättar en rastgård för 

hundar 

 

Ärendets gång 

Medborgarförslag har inkommit 2024-03-25 om att kommunen inrättar en rastgård för 

hundar. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-04-10 § 27 att remittera medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar ärendet vid 

sammanträde 2024-06-05 och beslutar att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning. Tjänsteskrivelse har inkommit från 

samhällsbyggnadschef med förslag till remissvar som ska behandlas på 

kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-09-11.   

 

Inkom  Rubrik 

240618  Medborgarförslag - om att ta bort återvinningsstationen vid 

Gröne Backe camping och röja ner sly och träd ned mot 

badplatsen och dess omgivning, för att se sjöar och en bit av 

centrum. 

 

Ärendets gång 

Medborgarförslag har inkommit 2024-06-18 om att ta bort återvinningsstationen vid 

Gröne Backe camping och röja ner sly och träd ned mot badplatsen och dess omgivning, 

för att se sjöar och en bit av centrum. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-08-14 § 67 att remittera medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska behandla ärendet 

2024-09-11.  

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se


 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000003.000 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kanslienheten 

Anett Isaksson 

 

 

Inkom  Rubrik 

240828 Medborgarförslag - om förbättringar vid badplatsen Sågtjärn 

 

Ärendets gång 

Medborgarförslag har inkommit 2024-08-28 om förbättringar vid badplatsen  

Sågtjärn. Kommunfullmäktige ska behandla ärendet 2024-09-11. 

 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nämndsekreterare daterad 2024-08-29. 

 
 
 

Beslutsförslag 

- Kommunfullmäktige tar del av redovisningen enligt ovan och beslutar att 

handläggningen ska fortsätta av samtliga redovisade motioner och 

medborgarförslag. 

 
 
 

I tjänsten   

 

 

Anett Isaksson 

Nämndsekreterare 

    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.dalsed.se/
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§ 76 Dnr 2023-000367.100 

Motion - angående offentliganställdas utökade 

anmälningsplikt gentemot papperslösa 

 
Sammanfattning av ärendet 

Motion har inkommit 2023-12-12 från Vänsterpartiet (V) angående 

offentliganställdas utökade anmälningsplikt gentemot papperslösa. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-02-14 § 6 att remittera motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

2024-03-13 § 44 att remittera motionen till kommunledningsförvaltningen 

för att bereda ärendet. 

Utifrån den pågående utredningen med tilläggsdirektivet om 

informationsplikt, finns det exempel på kommuner och regioner som gjort 

uttalanden med uppmaningar till regeringen om att inte gå vidare med 

förslagen om en anmälningsplikt som omfattar anställda i den kommunala 

välfärden. Vänsterpartiet i Dals-Ed yrkar i sin motion att Dals-Eds kommun 

ska ”ta avstånd från att införa särskild anmälningsplikt för våra anställda”.  

                                                                                                                             

Flera Yrkanden                                                                                                                                        

                                                                                                                                 

Leif Granell (V) m.fl. yrkar på att kommunen ska ta avstånd från att införa 

särskild anmälningsplikt för våra anställda. 

Andreas Nilsson (M) m.fl. yrkar på bifall till föreliggande beslutsförslag att 

kommunen avvaktar svar på motionen tills kommande lagförslag.   

Kenneth Gustavsson (C) yrkar på att ärendet bordläggs till nästa 

kommunfullmäktige. 

                                                                                                       

Propositionsordning  

Ordföranden ställer proposition på det formella yrkandet enligt ovan om 

ärendet ska avgöras idag och finner att Gustavssons yrkande ska bifallas.    

                                                                                                                      

Ajournering 19.33 – 19.38                                                            

Ajournering begärs av Socialdemokraterna och bifalles. 
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forts. § 76 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse tf. kommundirektör daterad 2024-07-26.                                       

Motion Vänsterpartiet.      

 

 

                                                                                           

Kommunfullmäktiges beslut 

- Kommunfullmäktige beslutar att ärendet bordläggs till nästa 

kommunfullmäktige 9 oktober 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Expedieras till                                                                                              

KF 9 oktober 2024 





 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-07-26 

Diarienummer: 2023-000367.100 

 

 

Postadress 

Box 31 
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Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

Motion - angående offentliganställdas utökade anmälningsplikt gentemot 

papperslösa 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Motion har inkommit 2023-12-12 från Vänsterpartiet (V) angående offentliganställdas 

utökade anmälningsplikt gentemot papperslösa. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-02-14 § 6 att remittera motionen till   

kommunstyrelsen för beredning som in sin tur remitterat motionen till 

kommunledningsförvaltningen för att bereda ärendet. 

Det finns exempel på kommuner och regioner som gjort uttalanden med uppmaningar till 

regeringen om att inte gå vidare med förslagen om en anmälningsplikt som omfattar 

anställda i den kommunala välfärden. Vänsterpartiet i Dals-Ed yrkar i sin motion att 

Dals-Eds kommun ska ”ta avstånd från att införa särskild anmälningsplikt för våra 

anställda”.  

Beredningsunderlaget lämnar åt kommunstyrelsen att lämna förslag på hur 

kommunfullmäktige ska hantera motionens yrkande.  

 

Beskrivning av ärendet 

Regeringen och samarbetspartiet Sverigedemokraterna har i Tidö-avtalet presenterat ett 

förslag som innefattar en anmälningsplikt för vissa offentliganställda yrkesgrupper att 

anmäla personer som vistas i Sverige utan tillstånd.”Kommuner och regioner ska vara 

skyldiga att informera Migrationsverket och Polismyndigheten när de kommer i kontakt 

med personer som vistas i Sverige utan tillstånd” framkommer bland annat av 

Tidöavtalet. Denna anmälningsplikt eller informationsplikt, utreds nu genom att 

regeringen i augusti 2023 gett ett tilläggsdirektiv till den pågående utredningen om 

”åtgärder för att stärka återvändandeverksamheten”. Av utredningen ska det bland annat 

framgå om det kan finnas vissa situationer som ska undantas från informationsplikten. 

Utredningen skulle ha redovisat sina slutsatser redan den 31 oktober 2023 men har fått 

förlängd tid till den 30 september 2024.  

Utifrån den pågående utredningen med tilläggsdirektivet om informationsplikt, finns det 

exempel på kommuner och regioner som gjort uttalanden med uppmaningar till 

regeringen om att inte gå vidare med förslagen om en anmälningsplikt som omfattar 

anställda i den kommunala välfärden. Vänsterpartiet i Dals-Ed yrkar i sin motion att 

Dals-Eds kommun ska ”ta avstånd från att införa särskild anmälningsplikt för våra 

anställda”.  
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Kommunstyrelsen 

 

Bedömning 

Bedömning görs om att frågan kring ett uttalande om den pågående utredningen gällande 

den så kallade anmälningsplikten eller informationsplikten är en fråga att bedöma och ta 

ställning till för den politiska nivån.  

 

Beslutsförslag 

Att lämna åt kommunstyrelsen att föreslå hur kommunfullmäktige ska ta ställning till 

motionens yrkande.  

 

Beslutsunderlag 

Motion vänsterpartiet 
 

 

Beslutet skickas till: 

Motionären 

 

 

 

I tjänsten   

 

Jonas Olsson  

Tf kommundirektör 

 

Denna tjänsteskrivelse har hanterats digitalt och saknar därför namnunderskrift. 
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§ 160 Dnr 2024-000133.622 

Motion om skolmat  

Sammanfattning av ärendet 

Motion har inkommit 2024-04-08 från Centerpartiet (C) om att det införs 

makaroner och köttbullar som ett alternativ i skolmatsalen dagligen.   

Kommunfullmäktige beslutar 2024-04-10 § 25 att remittera rubricerat 

motion till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott 

beslutar 2024-05-15 § 102 att remittera motionen till enhetschef för kost- 

och lokalvård för beredning.  

Kostenheten ska laga god, näringsriktig mat och sprida matglädje till 

kunderna. För att göra kunderna nyfikna på livsmedel och nya smaker 

arbetas det med måltidsutveckling. Kost & Lokalvårdsenheten lagar idag 

alltid två lunchalternativ på Hagaskolans kök och det görs även en ny maträtt 

av gårdagens lunchalternativ.                                                                                     

För att eleverna ska vara delaktiga i måltiderna så finns måltidsråd, minst två 

gånger per termin. Vid mötet deltar verksamhetsledare för kosten, 

pedagog/pedagoger, en elev från varje klass och måltidspersonal. 

Måltidsråden ligger sedan till grund för kommande matsedelsplanering och 

övrig samverkan med skolan.  

Under läsåret 23/24 har det varit 4 måltidsråd och det har inte kommit upp 

från någon att man önskar köttbullar och makaroner och inte heller har det 

flaggats från skolpersonal om något sådant önskemål.  

Kostenheten tycker därför att det vore “ett steg bakåt” om de ska börja 

servera det eftersom en del i uppdraget är att göra eleverna nyfikna på 

livsmedel och nya smaker. När det dessutom finns två alternativ, ett 

gårdagens alternativ och en stor salladsbuffé så bör det finnas något för alla. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse enhetschef kost & lokalvård daterad 2024-08-19.               

Motion Centerpartiet. 

 

Beslutsförslag 

- Kommunfullmäktige beslutar att inte gå vidare med förslaget att 

dagligen servera köttbullar och snabbmakaroner utan fortsätta med 

måltidsråd under hösten och utvärdera kontinuerligt. 

Expedieras till 

KF 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Kost & Lokalvårdsenheten 

Skolmat - Köttbullar och snabbmakaroner dagligen 

 

Bakgrund 

Det har kommit in en motion från centerpartiet gällande att man vill att det införs 

makaroner och köttbullar som ett alternativ i skolmatsalen dagligen. Man har sett att det 

införts i Bollnäs och det har fallit bra ut där. Alla barn vill inte äta blandad mat och då är 

det ett bra alternativ till att bara äta knäckebröd. 

 

Bedömning  

Kostenhetens grunduppdrag är att leverera kost på ett effektivt, säkert, ekonomiskt och 

serviceinriktat sätt till kommunens förvaltningar. Enheten ska vara en del i att möjliggöra 

för kunderna att klara sina grunduppdrag.  

Kostenheten ska laga god, näringsriktig mat och sprida matglädje till kunderna. För att 

göra kunderna nyfikna på livsmedel och nya smaker jobbas det med måltidsutveckling.  

Kost & Lokalvårdsenheten lagar idag alltid två lunchalternativ på Hagaskolans kök. Det 

görs även en ny maträtt av gårdagens lunchalternativ, tex när det varit kyckling och ris så 

blir det en kycklingpaj och rissallad nästkommande dag på buffén. 

För att eleverna ska vara delaktiga i måltiderna så finns måltidsråd. 

Måltidsråd har man minst två gånger per termin. Vid mötet deltar verksamhetsledare för 

kosten, pedagog/pedagoger, elever och måltidspersonal.  

Måltidsråden ligger sedan till grund för kommande matsedelsplanering och övrig 

samverkan med skolan. Tex temaveckor. 

Från varje klass deltar en elev vid måltidsrådet. Klassens representant har med sig 

synpunkter från sin klass. Inför måltidsrådet bör klassen därför förbereda sig, genom att 

eleverna diskuterar kring samma punkter som kommer att tas upp vid måltidsrådet, På så 

sätt kan det bli ett samtal vid måltidsrådet, som leder till utveckling inom såväl själva 

måltiden som måltidsmiljön i matsalen. 

    

Under läsåret 23/24 har det varit 4 måltidsråd. (dok bifogas) Eleverna har där framfört att 

man tycker maten är god, varierande, mycket nytt. Sen har eleverna även haft synpunkter 

på att tex salladsbuffen är för mycket blandad och då har köket ändrat det. 

Det har inte kommit upp från någon att man önskar köttbullar och makaroner och inte 

heller har det flaggats från skolpersonal om något sådant önskemål.  

Kostenheten tycker därför att det vore “ett steg bakåt” om de ska börja servera det 

eftersom en del i uppdraget är att göra eleverna nyfikna på livsmedel och nya smaker. 

När det dessutom finns två alternativ, ett gårdagens alternativ och en stor salladsbuffé så 

bör det finnas något för alla. 

 

Beslutsförslag  

Kommunfullmäktige beslutar att inte gå vidare med förslaget att dagligen servera 

köttbullar och snabbmakaroner utan fortsätta med måltidsråd under hösten och utvärdera 

kontinuerligt. 

 

I tjänsten   
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Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Kost & Lokalvårdsenheten 

 

Christina Gillberg    

Enhetschef Kost & Lokalvård     

 

Expedieras till 

Motionären 
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PROTOKOLL  

MÅLTIDSRÅD  
Datum och skola  

Datum : 16/4-24 Skola: Hagaskolan 

 

 

Medverkande  

Kostenheten Charlott och Natalie 

Rektor  

Skolpersonal Cecilia 

Klasser representerade: 3:an , 4:an , 5:an  6:an  

8:an , 9:an  

 

 

Sekreterare  

Natalie 

 

 

Information från kostenheten  
Måltidsråd bör ske minst två gånger per termin.  

Kostenheten ansvarar för att kalla till mötet. Vid mötet deltar verksamhetsledare för kosten, pedagog/pedagoger, 

elever och måltidspersonal. Mötet protokollförs av någon som deltar vid måltidsrådet. Protokollet skickas till 

kostchef, rektor och måltidspersonal.  

När alla måltidsråd är genomförda kommer Kostenheten att sammanställa och analysera resultatet. Detta ligger 

sedan till grund för kommande matsedelsplanering och samverkan med skolans rektorer.  

Från varje klass deltar en elev vid måltidsrådet. Klassens representant har med sig synpunkter från sin klass. Inför 

måltidsrådet bör klassen därför förbereda sig, genom att eleverna diskuterar kring samma punkter som kommer att 

tas upp vid måltidsrådet, dvs de som finns nedan. På så sätt kan vi få ett samtal vid måltidsrådet, som leder till 

utveckling inom såväl själva måltiden som måltidsmiljön i matsalen.  

 

 

 

 

 

 

 

Mat 



Vad tycker ni är bra med skolmaten?  
Oftast finns något gott att äta, många alternativ på buffén. Bra att det finns separerade 
grönsaker i salladsbuffén. Plus för att det funnits gurka några dagar. Maten är god. Eleverna 
uppskattar att det serveras rester och ibland tillpiffade rester som blir en ny maträtt att 
provsmaka.  Menyn har varit bra överlag det senaste. Många populära maträtter som serverats 
t.ex. spagetti och köttfärssås. Vegetarianerna önskar att få vegetarisk Nasi goreng. Bra att det 
finns salt i matsalarna. Önskar en plockasallad som lunch någon dag innan sommarlovet, som 
PicaDeli på exempelvis Willys. Det finns även önskemål att ha mer mat lagad ute. Det var 
längesedan det serverades potatisbullar och blodpudding. 

Finns det något som ni önskar ska förbättras med skolmaten? Eleverna önskar bättre 
tryck i vattenkranarna. De önskar ett formulär om t.ex. vilken fiskrätt som de gillar mest osv. 
Sej- med ost och dilltäcke är inte så populärt. Ost- och skinksoppan vill de ha tunnare, mindre 
ost i. Gärna chicken nuggets igen, så att även 9:orna får, då de tog slut sist. De uppskattas om 
det inte är för mycket ändringar i recepten, gärna att det smakar likadant varje gång. Det var 
inte populärt med bönor i Cowboysoppan, bättre att servera bönorna bredvid. Eleverna saknar 
kryddkvarnarna som fanns vid knäckebrödet. Det är bra om man kan välja på annat än bara salt 
och svartpeppar. Ost önskas till brödet på soppdagar, kanske inte varje gång, men någon gång 
då och då. Ketchup och senap önskas oftare. Önskemål om att byta ut smörknivarna någon 
gång under serveringen, då de blir väldigt “göriga”. 

 

Måltidsmiljö 

Hur är ljudnivån i skolrestaurangen?  
Ibland lite högt 

På vilka sätt kan vi sänka ljudnivån i skolrestaurangen? Vad krävs och vem ska 
bidra till att det blir bättre? 3:ans lärare är duktiga på att säga till när det blir för högt. De 
andra ser gärna att kökspersonalen säger till om det behövs. 

Upplever ni skolrestaurangen trivsam och fräsch? Ja, den är fin 

 

 

Matsvinn  

Äter ni upp det ni tagit på tallriken? För det mesta. 

Vad finns det för anledningar till att maten slängs? Man tar för mycket och orkar inte 
äta upp. Man är rädd att det ska ta slut, så man roffar åt sig och sen orkar man inte äta upp. 

Hur kan vi minska matsvinnet på er skola? “Tävling” och att man sedan får en belöning. 

 

 

 
Synpunkter och önskemål från rektor och pedagoger  

 

 



 
Synpunkter och önskemål från kostpersonal 

Ny matsedel skall göras v.17 och vi tar med oss önskemålen om maträtter.  
Natalie gör ett formulär om vilka maträtter som uppskattas, som skickas ut till 
personalen som sedan kan ta upp det på mentorstiden. Eleverna hade även 
önskemål om att få göra några timmars praktik i köket. Hade det varit möjligt att 
matrådsrepresentanterna i åk 8 och åk 9 kommer och är med några timmar i köket 
någon dag? För köket är det ok.  
Trycket på vattnet är dåligt över lag i hela byggnaden, det är osäkert om det går att 
åtgärda.  
Vi ska även kolla upp möjligheter till olika kryddor i matsalen. 
Hagaskolan har ett ganska lågt matsvinn, men man kan alltid bli bättre. Köket ska 
komma på ett sätt för en “tävling” som ändå inte är en tävling, då många kan ha svårt 
för att äta sig mätta då de är rädda för att slänga mat och förlora belöningen. 
Under våren hoppas vi på att ha någon matservering utomhus, allt beror på vädret. 
Vi uppskattar verkligen dessa träffar och ser fram emot nästa som blir till 
höstterminen. Är det något som kommer upp innan dess, så är ni hjärtligt välkomna 
att komma och prata med personalen i köket eller Natalie. 

 

 

 



Motion från Centerpartiet

Skolmat - Köttbullar och snabbmakaroner

Vi skulle vilja att man införde makaroner och köttbullar som ett alternativ i skolmatsalen varje
dag.

Detta har fallit väldigt bra ut i Bollnäs där detta har införts. I ett inslag från SVT Nyheter
sades att flera barn som inte äter varje dag, nu tar fulla tallrikar och att barnen är nöjda.

Alla barn vill inte äta “blandad mat” och då är det bättre att de äter denna klassiska rätt än
bara ett knäckebröd.

Centerpartiet föreslår

Att man inför detta på prov för att se hur utfallet blir.

Ed 20240224

Centerpartiet i Ed
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§ 157 Dnr 2024-000119.480 

Medborgarförslag - att kommunen inrättar en rastgård för 

hundar 

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarförslag har inkommit 2024-03-25 om behovet av en hundrastgård 

i kommunen och det föreslås att den fastighet som Edshus AB äger vid 

Stubbekasvägen 2, Ed 1:49 (Gamla ålderdomshemmet) är lämplig för 

ändamålet i väntan på att en permanent hundrastgård anläggs i kommunen.  

Kommunfullmäktige beslutar 2024-04-10 § 27 att remittera rubricerat 

medborgarförslag till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar 2024-06-05 § 120 att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning.  

           

Det finns kommunalägd mark som kan vara lämpligt för ändamålet, gärdet 

mellan Kyrkoområdet och Mogärdet. Närmare centrum finns inga lämpliga 

områden.  

Om syftet är att hundar skall släppas lösa krävs stängsel runt parken vilket 

innebär en kostnad beroende på områdets storlek. Det kommer också att 

krävas ett visst mått av skötsel på och runt området som någon ska ansvara 

för. Att anlägga stängsel innebär en kostnad vars storlek beror på områdets 

storlek.  

I det ekonomiskt ansträngda läget kommunen befinner sig, bedöms det inte 

finnas ekonomiskt utrymme inom budgeterad ram.                                                                                                                                       

När det gäller nyttjande av Edshus AB:s fastighet vid Stubbekas bör 

förslagsställaren ställa frågan till Edshus AB om det instängslade området 

kan nyttjas för rastning av hundar. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef daterad 2024-08-22.                  

Medborgarförslag. 

 

Beslutsförslag 

   -  Kommunfullmäktige beslutar att ställa sig positiv till en hundgård i  

      Ed. Kommunen är villig att genom nyttjanderättsavtal upplåta  

      mark för ändamålet under förutsättning att en förening eller  

      initiativtagare tar ansvar för uppförande samt drift och skötsel.                       

forts. § 157 
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          Om en plan för skötsel och finansiering tas fram uppmanas  

          förslagsställaren återkomma till kommunen i frågan. 

          Kommunen föreslår förslagsställaren att kontakta Edshus AB  

          gällande möjligheten att använda det instängslade området vid 

          Edshus AB:s fastighet, Stubbekasvägen.          
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Kommunstyrelsen 

Magnus Åkesson 

       

  Kommunfullmäktige 

 

 

Förslag till svar gällande medborgarförslag dnr. 2024-000119 inrättande av 

hundrastgård samt nyttjande av Edshus AB fastighet vid Stubbekas för rastning av 

hundar. 
 

 

 

 

Bakgrund 

Det har inkommit ett medborgarförslag där man påpekar behovet av en hundrastgård i 

kommunen, då det för närvarande inte finns en sådan. 

Man föreslår också i skrivelsen att den fastighet som Edshus äger vid Stubbekasvägen 2  

Ed 1:49 (Gamla ålderdomshemmet)skulle vara lämplig för ändamålet i väntan på att en 

permanent hundrastgård anläggs. Fastigheten inrymmer idag ingen verksamhet och det 

finns en yta med ett kraftigt staket där hundar enligt förslagsställaren hundarna skulle 

kunna rastas. 

Sammanfattning och konsekvensbeskrivning  

När det gäller anläggande av hundrastgård/hundpark i kommunen så har det kommit in 

ytterligare ett medborgarförslag gällande detta.  

Det finns en kommunal mark som skulle kunna vara lämplig för ändamålet. Till exempel 

gärdet mellan Kyrkområdet och Mogärdet. Närmare centrum finns inga lämpliga 

områden.  

Om syftet är att hundarna skall kunna släppas lösa krävs stängsel runt parken. 

Det kommer också att krävas ett visst mått av skötsel på och runt området som någon tar 

ansvar för. Det handlar framförallt om gräsklippning och städning. 

Att anlägga stängsel innebär en kostnad vars storlek beror på områdets storlek.  

I det ekonomiskt ansträngda läget kommunen befinner sig, bedöms det inte finnas 

ekonomiskt utrymme inom budgeterad ram. 

 

Ett liknande medborgarförslag har hanterats tidigare, vid tillfället tillfrågades 

brukshundklubben om man ville engagera sig i en hundrastgård. Man valde dock att avstå 

vid det tillfället.  

 

När det gäller nyttjande av Edshus fastighet vid Stubbekas bör förslagsställaren ställa 

frågan till Edshus AB om det instängslade området kan nyttjas för rastning av hundar. 

 

 

Förslag till svar 

-Kommunen ställer sig positiv till en hundgård i Ed. Kommunen kan tänka sig att 

genom nyttjanderättsavtal upplåta mark för ändamålet under förutsättning att en 

förening eller initiativtagare tar ansvar för uppförande samt drift och skötsel. 
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Kommunstyrelsen 

Magnus Åkesson 

Om en plan för skötsel och finansiering tas fram uppmanas förslagsställaren 

återkomma till kommunen i frågan. 

 

Kommunen uppmanar förslagsställaren att kontakta Edshus gällande möjligheten 

att använda Edshus lokal vid Stubbekasvägen. 

 

 

 

I tjänsten   

 

Magnus Åkesson    

Samhällsbyggnadschef     

 
 

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se




 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2024-09-25 
 

 

  

 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 158 Dnr 2024-000050.480 

Medborgarförslag - Skapa en inhägnad hundrastgård rimligt 

nära centrum 

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarförslag har inkommit 2024-02-12 om att skapa en inhägnad 

hundrastgård rimligt nära centrum. Förslagsställaren anser att tillgången till 

en hundrastgård i kommunen är motiverad, framför allt då hundar kan umgås 

med varandra utan att vara bundna med koppel till människa. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-03-13 § 14 att remittera rubricerat 

medborgarförslag till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar 2024-04-10 § 52 att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning.  

                                                                                                                                      

Det finns kommunalägd mark som kan vara lämpligt för ändamålet, 

exempelvis gärdet mellan Kyrkoområdet och Mogärdet. Närmare centrum 

finns inga lämpliga områden.                                                                                                       

Om syftet är att hundar skall släppas lösa krävs stängsel runt parken vilket 

innebär en kostnad beroende på områdets storlek. Det kommer också att 

krävas ett visst mått av skötsel på och runt området som någon ska ansvara 

för. Att anlägga stängsel innebär en kostnad vars storlek beror på områdets 

storlek.  

I det ekonomiskt ansträngda läget kommunen befinner sig, bedöms det inte 

finnas ekonomiskt utrymme inom budgeterad ram.                                                                                                                                        

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef daterad 2024-08-16. 

Medborgarförslag. 

 

Beslutsförslag 

   -  Kommunfullmäktige beslutar att ställa sig positiv till en hundgård i  

      Ed. Kommunen är villig att genom nyttjanderättsavtal upplåta  

      mark för ändamålet under förutsättning att en förening eller  

      initiativtagare tar ansvar för uppförande samt drift och skötsel. 

      Om en plan för skötsel och finansiering tas fram uppmanas  

      förslagsställaren återkomma till kommunen i frågan. 

 

Expedieras till 

KF 



 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-16 
D.nr: 2024-000050 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 31 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kommunstyrelsen 

Magnus Åkesson 

       

  Kommunfullmäktige 

 

 

Förslag till svar gällande medborgarförslaget anläggande av hundrastgård 

nära Eds centrum Dnr. 2024-000050 

 

 

 

Bakgrund 

Det har inkommit ett förslag på att skapa en inhägnad hundrastgård nära centrum i Ed. 

Förslagsställaren anser att tillgången till en hundrastgård i kommunen är motiverad, 

framförallt då hundar kan umgås med varandra utan att vara bundna med koppel till 

människa. 

 

Sammanfattning och konsekvensbeskrivning  

Det finns kommunägd mark som skulle kunna vara lämpligt för ändamålet för ändamålet. 

Till exempel gärdet mellan Kyrkområdet och Mogärdet. Närmare centrum finns inga 

lämpliga områden. 

Om syftet är att hundarna skall kunna släppas lösa krävs stängsel runt parken. 

Det kommer också att krävas ett visst mått av skötsel på och runt området som någon tar 

ansvar för. Det handlar framförallt om gräsklippning och städning. 

Att anlägga stängsel innebär en kostnad vars storlek beror på områdets storlek.  

I det ekonomiskt ansträngda läget kommunen befinner sig, bedöms det inte finnas 

ekonomiskt utrymme inom budgeterad ram. 

 

Ett liknande medborgarförslag har hanterats tidigare, vid tillfället tillfrågades 

brukshundsklubben om man ville engagera sig i en hundrastgård. Man valde dock att 

avstå vid det tillfället. 

 

Förslag till svar 

-Kommunen ställer sig positiv till en hundgård i Ed. Kommunen kan tänka sig att 

genom nyttjanderättsavtal upplåta mark för ändamålet under förutsättning att en 

förening eller initiativtagare tar ansvar för uppförande samt drift och skötsel. 

Om en plan för skötsel och finansiering tas fram uppmanas förslagsställaren 

återkomma till kommunen i frågan. 

 

 

 

I tjänsten   

 

Magnus Åkesson    

Samhällsbyggnadschef     

 
 

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se




 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2024-09-25 
 

 

  

 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 159 Dnr 2024-000006.292 

Medborgarförslag - Att inreda lokal vid Bowlingen till en hall 

med stor yta för sport/friskvårdsaktiviteter  

Sammanfattning av ärendet 

Medborgarförslag har inkommit 2024-01-03 om att lokal i Jordbrons 

företagshotell föreslås anpassas för sport och friskvårdsaktiviteter. Lokalen 

behöver då ett träningsvänligt golv och ventilationssystem. 

Kommunfullmäktige beslutar 2024-02-14 § 7 att remittera rubricerat 

medborgarförslag till kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar 2024-03-13 § 45 att remittera medborgarförslaget till 

samhällsbyggnadsförvaltningen för beredning.  

 

Kommunen har idag tre idrottshallar som används för uthyrning, bollhallen, 

idrottshallen samt Utsiktens gymnastikhall.                                                     

Bollhallen är i dagsläget mycket bokad oktober-april, måndag till torsdag. 

Fredagar och helger finns det lediga tider.                                                      

Idrottshallen har i nuläget framför allt lediga tider fredag och lördag.   

Utsiktens gymnastiksal har flera lediga tider på veckokvällar.                            

Kommunen har också en mycket fin lokal i centrumhuset avsedd för dans. 

Det har investerats i både golv och ventilation för ändamålet och lokalen står 

tom flera kvällar i veckan. Denna lokal bör kunna användas i större 

omfattning.                                                                                                                                    

                                                                                                                                       

Att investera i ytterligare en lokal för idrottsaktiviteter när befintligt 

fastighetsbestånd inte nyttjas fullt ut är inte ekonomiskt försvarbart under 

rådande ekonomiska läge.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivels samhällsbyggnadschef daterad 2024-08-29.                       

Medborgarförslag. 

 

Beslutsförslag 

   -  Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget då det  

      bedöms finnas lokaler i nuvarande fastighetsbestånd samt att det inte  

      finns ekonomiskt utrymme för ytterligare investeringar för närvarande. 

 

Expedieras till 

KF 



 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000006 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kommunstyrelsen 

Magnus Åkesson 

 
 

Förslag på svar gällande medborgarförslag om att inreda lokal för träning på Jordbrons 

företagshotell Dnr. 2024-000006 

 

Bakgrund 

Förslagsställaren Linda Olsson anser att det finns föreningar i kommunen som känner sig 

begränsade av att det inte finns tillräckligt mycket träningstider att tillgå i de befintliga 

träningslokaler som finns. 

Man föreslår att lokal i Jordbrons företagshotell skall anpassas för sport och 

friskvårdsaktiviteter. Lokalen behöver då ett träningsvänligt golv och ventilationssystem. 

 

Sammanfattning och konsekvensbeskrivning  

Kommunen har idag tre idrottshallar som används för uthyrning, bollhallen, 

idrottshallen samt Utsiktens gymnastikhall. 

När det gäller bollhallen är den i dagsläget mycket bokad oktober-april måndag till 

torsdag. Fredagar och helger finns det lediga tider. 

Idrottshallen har i nuläget framförallt lediga tider fredag och lördag. 

Utsiktens gymnastiksal har flera lediga tider på veckokvällar. 

 

Dessutom har kommunen en mycket fin lokal i centrumhuset avsedd för dans. Det 

har investerats i både golv och ventilation för ändamålet och lokalen står tom flera 

kvällar i veckan. Denna lokal borde kunna användas i större omfattning. Här finns 

dock i nuläget inga taxor fastställda för uthyrning. 

 

När kommunen tittade på kostnader för att iordningställa lokal på Jordbrons 

företagshotell för några år sedan landade notan på cirka 4 miljoner. Och ett 

iordningställande av lokal idag kommer inte att bli billigare. 

 

 

Finansiering 

Utrymmet för investeringar i kommunen är i dagsläget begränsad. Dessutom skulle hyran 

för den iordningställda lokalen bli så pass dyr att det är tveksamt om någon förening 

skulle ha råd att hyra den. Det var det som gjorde att Eds Atlet drog sig ur i tidigare 

diskussioner gällande gymlokal på Jordbrons företagshotell. 

 

Medbestämmande 

Inte aktuellt 

 

Bedömning 

Att investera i ytterligare en lokal för idrottsaktiviteter när befintligt 

fastighetsbestånd inte nyttjas fullt ut är inte ekonomiskt försvarbart under rådande 

ekonomiska läge.  

 

 

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se


 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Datum: 2024-08-29 
D.nr: 2024-000006 

 

 

Postadress 

Box 31 

S-668 21 Ed 

Besöksadress 

Storgatan 27 

Telefon 

+46 (0)534-19000 

Telefax 

+46 (0)534-10550 

Bankgiro 

534-4072 

Org.nr 

212000-1413 

Internet: www.dalsed.se E-post: kommun@dalsed.se 
 

Kommunstyrelsen 

Magnus Åkesson 

Beslutsförslag 

 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

Avslå medborgarförslaget då det bedöms finnas lokaler i nuvarande fastighetsbestånd 

samt att det inte finns ekonomiskt utrymme för ytterligare investeringar för närvarande.  

 

 

I tjänsten   

 

Magnus Åkesson    

Samhällsbyggnadschef     

 

Expedieras till 

Förslagsställaren Linda Olsson 

https://www.dalsed.se/
mailto:kommun@dalsed.se
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